
 
 
 
_________________________________________________________________________ 
Datum:  7. listopadu 2013 
Přítomni:  Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Ullrich Jahn, Radek Pohl, Zlatko Janeba, Jiří Jiráček,  
                  Hana Sychrová, Tomáš Obšil, Jitka Moravcová 
 
Hosté: Zdeněk Hostomský 
 
Program: 
1/ Schválení programu a zápisu z minulého zasedání dne 4. 10. 2013 
2/ Stanovisko ÚOCHB ke Strategii Akademie věd ČR 
3/ Vědecko-servisní skupiny - náklady na jejich provoz (R. Pohl, Z. Janeba) 
4/ Různé 
 
Zápis: 
Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis z minulého zasedání dne 4. 10. 2013 a program 
jednání.  
 
Ad 2) Rada se znovu detailně zabývala návrhem nové strategie AV ČR. Předseda Rady představil 
návrh odpovědi, který byl předem rozeslán členům Rady a vedení ústavu k připomínkám. Návrh 
vychází z konceptu schváleného na minulém zasedání Rady pracoviště; tj. slušně odmítnout vizi 
Akademie věd, navrhnout vlastní koncept inspirovaný prestižními zahraničními institucemi např. The 
Max Planck Society v Německu.  
 
Usnesení:  Rada s výše navrženým stanoviskem předběžně souhlasí, vlastní odsouhlasení bude 
provedeno na základě hlasování per rollam. 
 
Ad 3) Člen Rady R. Pohl prezentoval návrh na financování servisních služeb vědecko-servisních 
skupin. Cílem je snížit servisní náklady, připravit skupiny na další období a přimět skupiny chovat se 
hospodárněji. Hlavním problémem je správné a tudíž spravedlivé stanovení cen za jednotlivé úkony.  
Současně ředitel dodal, že dle detailních propočtů by finanční úspora nebyla zásadní a je nutné si 
uvědomit, zda chceme redukci nákladů za „každou cenu“ či investovat do špičkové vědy. Dle dotazu 
Rady ředitel informoval, že největší potenciál ve snižování nákladů nachází v personálních oblastech, 
jež tvoří vetší část nákladů instituce, rovněž tak v racionalizaci nákupu velkých přístrojů. 
 
Usnesení: Rada bere informace o navrženém financování servisních služeb vědecko-servisních 
skupin na vědomí a doporučuje vedení ústavu i nadále investovat do excelentní vědy. Zároveň 
spatřuje v nastavení transparentních pravidel pro činnost vědecko-servisních a servisních skupin 
jeden z největších úkolů vedení ÚOCHB v roce 2014. 
 
Ad 4) 
Člen Rady Z. Janeba informoval o návrhu zavést elektronické laboratorní deníky, které mají několik 
hlavních výhod, jako je snadná dostupnost a zálohování (data jsou uložena nejen na PC, ale i na 
sdíleném úložišti), čitelnost, rychlé vyhledávání, podpora spolupráce (snadnější přeposílání dat), 
výhodná kompilace materiálů při přípravě článků či reportů atd. Důležitá je i případná kompatibilita 
s vytvářenou databází sloučenin na UOCHB. Pro biochemické skupiny je však nevýhodou případná 
zdvojená práce v zapisování dat. Rada bere informaci na vědomí a navrhuje prezentovat tento 
koncept na další poradě s vedoucími skupin. 
 
Rada se zabývala náměty určenými pro projev předsedy AV ČR na XLIII. zasedání Akademického 
sněmu a doporučuje tyto vybrané body: rok od odchodu prof. A. Holého, výzkum insulinu, nanosondy 
z diamantů, DNA sondy, 60 let ÚOCHB, a Rapid Access to Dibenzohelicenes. 
 
Příští zasedání Rady pracoviště se koná 9. 1. 2014 od 14:00 hod. 
 
Zapsal: M. Munzar     Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 
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Zápis z 62. schůze 
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